
Referat 
Skolebestyrelsesmøde 
13. marts 2019 
18:00 – 20:30, Afd. Lillerød, personalestuen 
 
Møde indkaldt af Peter Hvidegaard 
 
Deltagere: Mai Wedfall, Thomas Pedersen, Helene Bliddal Døssing, Peter Hvidegaard, Dorthe Sørensen, 
Martin Oddershede, Mads Ingvardsen og Michael Krebs Bach 
 
Afbud: Dorte Salomonsen, Maria Vestergaard (7A), Minna Baider (7A), Clara Dansbo (7D), Robert Pihl 
Jensen, Dorte Villumsen, Marlene Marager, Tue Bach Andersen og Hanne Roed  
 
 

18:00 – 18:20 Spisning  

18:20 – 19:00 Introduktion 
Godkendelse af referat og dagsorden 
Referat blev godkendt. 
Punkt under evt.: Nyhedsbrev fremover 
Opfølgning på arbejdsdag 2/2 2019.  
Kort evaluering af den 2/2 2019. 
Skriv vedr. mellemtrin mv. under udarbejdelse ikke 
færdig endnu. 
Kommunikation omkring princip vedr. klassedannelse … 
- Helene og Peter laver oplæg hertil 
 
Vedtagelse af skolens retning/vision (se bilag 1) – 
herunder aftaler om inddragelse af forældre til næste 
skridt. 
MI orienterede om hvordan oplægget er tilrettet i 
forhold til de bemærkninger der var fra skolebestyrelse 
på seneste møde og øvrige fora. 
Overvejelser omkring hvordan FN’s verdensmål skal 
indgå i visionen – evt. opdele verdensmålene i forhold 
til afdelinger. 
Vigtigt at der arbejdes med et grafisk udtryk for 
visionen. 
Dato for aftenmøde hvor forældrene kan høres og 
inddrages i visionsprocessen: 25.04. kl. 19-21:30. 
Forældrene skal forberedes inden mødet ved at der 
udsendes eks. på handlinger i de 4 bokse 
 
Hver skb-medlem fordeler sig på de 4 bobler: 
 
”Ansvar-boblen”: Peter 
”Bæredygtig-boblen: Thomas 
”Innovation-boblen”: Dorte S. 
”Demokrati-boblen: Helene 
 
Resten af skb-medlemmer fordeler sig. 
Der tænkes at arbejde med 2 grupper. 
 

 



Verdensmålene skal præsenteres ved planche eller 
lignende. 
MI oplæg blev godkendt til det videre arbejde. 
 
 
 

19:00 – 19:20 Princip for arbejdets fordeling. 
(se bilag 2), 
 
Mi fremlagde oplæg til princip for fagfordeling og 
teamdannelse  
Princippet bør gøres generelt - hvilket vil sige at dato 
og årstal og tidsplan bør udgå og indeholdes i et 
særskilt arbejdspapir. 
 
Følgende hovedpunkter kom frem på drøftelsen: 
 
Pkt. 4 – tages ud af princippet? 
 
Beskrivelse af få-lærer-princip og argumentationerne 
herfor. Få-lærer princip vejes tungest i indskolingen? 
 
2020-kravet ift. linjefag bør flyttes længere frem i 
princippet – idet det er et overordnet krav/ønske. 
 
Holdning til kønsfordeling i årgangsteam – ”det 
tilstræbes at begge køn er repræsenteret i et 
årgangsteam” 
  
Holdning til at en lærer er klasselærer 2 steder? 
 
Delte klasselærer-roller? 
 
Det tilstræbes at man kun er klasselærer for en klasse. 
 
Timefordelingsplanen blev drøftet og gennemgået. 
Skolen følger de vejledende timetal med enkelte 
undtagelser. 
 
Der blev orienteret om den af regeringens foreslåede 
ny valgfagsmodel – skb skal arbejde videre med 
tilrettelæggelse heraf når lovgivningen er endelig. 
 
Klasselærerarbejdet i klassen er der reserveret tid til på 
den måde at 1 lektion af den understøttende er tildelt 
klasselæreren. 
 
Timefordelingsplanen blev godkendt og kommunikeres 
ud sammen med princippet. 
 
Princippet om arbejdets fordeling tilrettes med 
ændringer og behandles på kommende møde. 
 

 

19:20 – 19:40 Gennemgang af regnskabet for 2018 
 
 
 
 

 



 
 
MI fremlagde hovedtal for regnskabet for 2018 
 
1% i overforbrug for 2018. 
 
Halvering af gæld i 2018. 
 
Særskilt opsparet overskud i centerklasserne ønskes 
benyttes til udbygning af en handicapvenlig legeplads. 
 
I ovenstående tal samt i bilaget er der ikke tillagt den 
ekstra million som skolen ekstraordinært blev tildelt i 
2018. 
 
 

19:40 – 20:10 Høring af Børne- ungepolitikken. 
Udarbejdelse af holdninger til høringssvaret 
(se bilag 3). 
 
Det er muligt der skal planlægges med et ekstra 
møde/ udpegning af høringsgruppe i 
skolebestyrelsen. 
 
MI præsenterede baggrund for børne- og ungepolitik, 
sammenhængen til Børne- læringssyn samt den 
procedure der har været omkring oplæg til politikken. 
 
Kort overordnet drøftelse af indhold i princippet. 
 
Alle opfordres til en grundig gennemlæsning Børne- og 
ungepolitikken og udarbejde kommentar hertil. Disse 
sendes til Peter, der herefter vil formulere et oplæg til 
et høringssvar. 
 
Der kommer høringssvar fra SKB, MED-udvalg samt de 
faglige organisationer. 
 

 

20:10 – 20:20 Drøftelse af kommende punkter til 
dagsorden  
 
Næste principper skal der tages op: 
Specialundervisningen 
Kantinen 
 
Skolebestyrelsens årsmøde 
Drøftelse af model for at afholde et godt årsmøde 
   Workshop-cafe-model? 
   Oplægsholder?  
Dato for arrangementet torsdag den 6/6 
 
Valgfags model 
 
 
Drøftelse af årgangsansvarlig skb-medlem 
 
 

 



20:20 – 20:30 Eventuelt 
 
Nyhedsbreve fremover 
 
Helene starter på arbejdet med næste nyhedsbrev. 
Første nyhedsbreve er blevet læst af rigtig mange 
interesserede og der er mange positive 
tilbagemeldinger herpå. 
 
 
 
 
 
 

 

 


